
Porządek sesji: 
1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

3) Przedstawienie informacji z pracy Urzędu przez Pana Wójta. 

4) Pytania i interpelacje. 

5) Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2004 roku będącej podstawą obliczania podatku rolnego na 2005 rok. 

6) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów, 
terminów płatności tego podatku i sposobu jego poboru na rok 2005. 

7) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty targowej na terenie Gminy 
Ciepłowody na 2005 rok. 

8) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i zwolnień w tym podatku na rok 2005. 

9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia   stawek podatku od nieruchomości. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji w sprawie 
podatku leśnego. 

11) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ciepłowody 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2005. 

12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji na podatek rolny. 

13) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004 rok. 

14) Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych. 

15) Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 

16) Wolne wnioski i zapytania radnych i mieszkańców gminy. 

17) Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

18) Zakończenie sesji. 



Protokół nr XXII/04  

z sesji Rady Gminy Ciepłowody odbytej w dniu   16.11.2004 r. w 
dużej sali GOK przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach. 

Przewodniczący Rady otworzył XXII sesję Rady Gminy Ciepłowody. Na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad. Na ustawową ilość 15 radnych w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

Do programu sesji zaproponował zmianę polegająca na usunięciu pkt 11. 
Uwag nie wniesiono. 

Program z wniesioną poprawką został przyjęty przy 10 głosach za, 2 głosach 

wstrzymuj ących. 
Ad. 2 

Do protokołu z ostatniej sesji uwag nie wniesiono. Protokół został przyjęty jednomyślnie. 
Ad 3 

Sprawozdanie z pracy Urzędu przedstawił P. Wójt. 

podjęto 5 zarządzeń 

P. Skarbnik przedstawiła zarządzenie nr 87/04 
Opracowanie projektu budżetu, spotkania z kierownikami jednostek i referatów. 
Spotkanie z dyrektorem zarządzania kryzysowego i decyzja odnośnie przyznaniu gminie 
15 tyś. zł na przygotowanie miejsca pracy 

Spotkanie jubileuszowe 50 lecia pożycia małżeńskiego 
Znana interpretacja podatku Vat 

Ad.4 brak realizacji 
Ad. 5 Posiedzenie Rady opuścił radny Gluza- obecnych 11 radnych 

P. Wójt- przygotowując budżet, przyjęto   metodę, wydatki planowane o wzrost   stopy 
inflacji i minimalnie zwiększając podatki.. Budżet jest skromny, dochody spadają, które 
ograniczaj ą prowadzenie inwestycji. Budżet okrojony, wszystkie wydatki na poziomie 
ubiegłego roku powiększone o stopień inflacji. Zaplanowane są dwie inwestycje kanalizacja 
Baldwinowice, na którą po przyjęciu wniosku przez SPÓR    będzie możliwość pozyskania 
650 tyś. zł i nasz udział zaplanowano w wys. 150 tyś. zł. Dodatkowo po przyjęciu wniosku 
będziemy starać się o pozyskanie   środków u Wojewody. Oprócz tego, to co rozpoczęto w 
ub. roku, sporządzenie planu miejscowego. Dochody tegorocznego budżetu zabezpieczaj ą te 2 
zadania. 
Na budowę Ośrodka Zdrowia niewiele jest środków aby tą inwestycję rozpocząć. W związku 
z pracą komisji prosił przy opracowywaniu stawek podatkowych o zwiększenie ich do 10% 
aby wziąć pod uwagę     budowę Ośrodka Zdrowia, choć nie do końca jest przekonany aby w 
taki sposób odbywała się budowa Ośrodka Zdrowia. Jeśli nie w tym roku, to przy tych 
zwiększonych stawkach i może jeżeli uda się pozyskać dodatkowe środki od Wojewody na 
inwestycję w Baldwinowicach, może uda się wygospodarować kwotę rzędu 150 tyś. zł aby 
można było ogłosić przetarg i rozpocząć I etap budowy. Stąd prośba o przyjęcie tych 
zwiększonych stawek. W przypadku podatku rolnego przyjęcie stawki maksymalnej, 
podobnie jak w innych sąsiednich gminach, nie jest to duże obciążenie dla tych gospodarstw. 
Podobnie na pozostałych jest to niewielki wzrost a powoduje jakieś wpływy do budżetu.  
P. Skarbnik- przedstawiła propozycje stawek w innych gminach w załączeniu do protokołu. 
Przew. Rady- w projekcie budżetu na 2005 r. nie ma zapisu odnośnie budowy Ośrodka 
Zdrowia . Czy przy tych zwiększonych stawkach podatkowych jest szansa zapisu budowy 
ośrodka zdrowia. 
P. Wójt-jeśli nam SPÓR odrzuci wniosek to problemu nie będzie, zostanie    150 tyś. zł na 
budowę, jeśli natomiast przyjmą to mamy szansę odzyskać   10% od wojewody tj. ok. 80 tyś. 



zł na inwestycje w Baldwinowicach czyli zmniejszymy nasz udział przy budowie inwestycji 
w Baldwinowicach ze 150 tyś. zł na 70 tyś. zł czyli mamy nasz udział 80 tyś. zł na budowę 
Ośrodka Zdrowia. Podwyżki stawek podatkowych daj ą do budżetu ok. 40 tyś. zł czyli byłoby 
już 120 tyś. zł.. Przy pracy nad budżetem będziemy wiedzieli jak to się przełoży na końcowy 
kształt budżetu gminy. Rozmawiał z P. Skarbnik i byłaby taka możliwość aby kredyt, który 
mamy spłacić w tym roku, rozłożyć na 2 lata. Wówczas jest szansa, że wygospodarowane 
zostaną środki na budowę ośrodka ok. 200 tyś. zł. Trzeba zrobić wszystko i mieć świadomość 
aby wygospodarować kwotę nie na poziomie 40 tyś. zł a 150 tyś. zł i przymierzyć się do 
budowy i w tym roku skończyć /stan surowy i ewentualnie zadaszenie/ a w przyszłym roku 
skończyć. 
Przew. Rady - zapytał odnośnie subwencji oświatowej. 
P. Skarbnik-   poinformowała, że jest mniejsza do ubiegłorocznej o 107 tyś. zł ale nie jest to 
ostateczna wersja. 
P. Wójt- skala obniżki jest tą skalą, której należałoby się spodziewać, natomiast uważa, że w 
tym roku podział obniżek w sąsiednich gminach jest podobny. 
P. Skarbnik przedstawiła propozycje stawek podatkowych w sąsiednich gminach. W 
załączeniu do protokołu. 

Przerwa 
Ad.5 
Przew. Rady - poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały 
stawkę podatku rolnego na poziomie stawki Prezesa GUS tj. 37,67 zł. a to jest 7,75 zł na 
hektarze przeliczeniowym. 
P. Skarbnik- poinformowała, że stawka na 2005 r. ogłoszona przez Prezesa GUS wynosi 
37,67 zł. 
Przy stawce tej 94,175 zł. za l ha przeliczeniowy w skali roku. W roku 2004 była stawka 
GUS, która wynosiła 34„57 zł mniejsza od tegorocznej o 3,10 zł co stanowi w tym roku 7,75 
zł za l ha przeliczeniowy w skali roku więcej. Posiadamy hektarów przeliczeniowych 8.755 
Osoby prawne 3066 ha i osoby fiz. 5689 ha Zwiększy to budżet dodatkowo o 30 tyś. zł 
P. Wójt- poinformował, że to co zapisano w projekcie budżetu jeśli chodzi o wydatki i 
propozycji inwestycyjnych plan i inwestycja w Baldwinowicach dzięki temu, że przyjęto 
zapis w dochodach z tyt. opłaty  eksploatacyjnej z tyt. wydobycia z kamieniołomów w 
Targowicy w wys. 180 tyś. zł jednak trzeba mieć świadomość, że gdyby coś się stało, że te 
kamieniołomy nie ruszą, to musi być świadomość, że tych 180 tyś. zł nie będzie. Powoduje to 
szansę na to co chcemy robić dlatego prosi o przyjęcie stawek z autopoprawką wzrostu 10% 
albo MF. Z tych stałych wpływów nie bylibyśmy w stanie oprócz planu miejscowego 
przeprowadzić inwestycji szczególnie Baldwinowic stąd prośba o rozwagę i uwzględnienie 
autopoprawek w sensie zwiększonych stawek finansowych o 10% albo tam gdzie nie można 
przyjęcia stawek MF. 
Radny Strama - poprosił o przerwę dla Klubu Forum. 

Przerwa 
Przew. Rady- komisje nie rozstrzygnęły stawki podatku od posiadania psów.  
Ad. 6 P. Skarbnik-   przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od posiadania psów, terminów płatności tego podatku i sposobu jego poboru na rok 
2005. 
Stawka tego podatku na rok 2005 r. wynosi 33 zł. w ubiegłym roku wynosiła 31 zł. 
Pozostałe zasady pozostają bez zmian jak w ubiegłym roku. Dochód planowany do 
budżetu z tego tytułu to 500 zł. 



Radna Markowska - zapytała dlaczego został pominięty pkt 5 porządku sesji 
Przew. Rady - odpowiedział, że dlatego, ponieważ nie było wniosku radnych o obniżenie 
stawki GUS stąd nie podejmujemy uchwały, podejmowalibyśmy gdybyśmy chcieli obniżyć, 
Komisja podjęła decyzję o przyjęciu stawki GUS. Klub nie zgłosił uwagi. 
P. Skarbnik -   proponowany wzrost stawki o 10% tj. 33 zł 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała 112/XXII/2004 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania 
psów, terminów płatności tego podatku i sposobu jego poboru na rok 2005 r. została przyjęta 
przy  6 głosach za, 5 głosach wstrzymujących. 
Ad. 7 
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które pozytywnie 
zaopiniowało projekt uchwały ze stawką 10 zł. 
P. Skarbnik - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty targowej 
na terenie Gminy Ciepłowody na 2005 r. 
Propozycja stawki jest 10 zł ,zakłada się wpływ do budżetu w wys. 1000 zł., 30% prowizja 
dla inkasenta 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała nr 113/XXII/2004 w sprawie określenia  wysokości opłaty targowej na terenie 
Gminy Ciepłowody na 2005 rok została podjęta jednomyślnie. 
Ad.   8 
Przew. Rady - przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i zwolnień w tym podatku na rok 2005 r. 
Pani Skarbnik- 
Proponowany wzrost stawek o 5 % , co daje wzrost do budżetu o 4992 zł., nasze stawki 
mieszczą się na poziomie 80% stawek maksymalnych. 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała nr 114/XXII/2004 w   sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i zwolnień w tym podatku na rok 2005 została podjęta przy 10 głosach za, l 
głosie przeciw. 
Ad. 9 
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które zaopiniowały 
pozytywnie projekt tej uchwały. 
Radny Bartusiak- w imieniu Klubu zgłasza 2 wnioski do projektu uchwały w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości. 
1. aby w § 2 ulgę w wysokości 50% dla emerytów i rencistów zwiększyć do 70% 
2. wzrost stawek podatkowych o 10% do stawek ubiegłorocznych. 
Wnioski zostały przyjęte przy 6 głosach za, 5 głosach przeciw. 
P. Skarbnik - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości. Wpływ z tytułu wprowadzenia tych poprawek daje do budżetu kwotę ok. 
13 tyś. zł. 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała nr 115/XXII/2004 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości z 
poprawkami zgłoszonymi przez Klub została przyjęta przy 8 głosach za, 2 głosach przeciw, l 
głosie wstrzymującym. 
Ad. 10 
Przew. Rady - przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji w 
sprawie podatku leśnego. 
P. Skarbnik - przedstawiła projekt tej uchwały. 



Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała nr   116/XXII/2004 w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji w sprawie 
podatku leśnego została przyjęta  jednomyślnie.  
Ad. 12. 
Przew. Rady - przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, informując, że 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wzorów informacji i 
deklaracji na podatek rolny. P. Skarbnik- przedstawiła projekt tej uchwały Uwag nie 
zgłoszono. 
Uchwała nr 117/XXII/2004 w sprawie   określenia wzorów informacji i deklaracji na podatek 
rolny została przyjęta jednomyślnie. Ad. 13 
Przew. Rady - przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji informując, ze 
komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały ze zmianami wniesionymi na posiedzeniu 
komisji 
P. Skarbnik - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004 r. 
Radna Markowska - zapytała czy firma zatrudniona do prac na wodociągu w Starym 
Henrykowie ma określony czas na wykonanie tych prac P. Wójt- ostateczny termin   do 15 
grudnia. 2004 r. Uwag    nie zgłoszono. 
Uchwała nr 118/XXII/2004 w sprawie zmian w budżecie na 2004 r. została przyjęta 
jednomyślnie.  
Ad. 13 
Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych przedstawiła P. Sekretarz. Ustalono, że 
wszystkie osoby mające skorygować oświadczenia majątkowe muszą to zrobić do końca 
listopada.  
Ad. 14 brak realizacji.  
Ad. 15 Wolne wnioski i zapytania. 
Radny Karolczak- zapytał czy w związku z uruchomieniem kamieniołomów w Targowicy P. 
Wójt widzi możliwości pozabudżetowe., pozyskania surowca i poprawienia stanu dróg 
polnych w okolicy Muszkowic. Wieś mogłaby się zorganizować do pomocy., drogi nie były 
remontowane od kilku lat. 
Radny Strama- poprosił o wyjaśnienie na bazie jakich interpretacji został wyłączony pkt 5 
obrad. 
Zapytał odnośnie spraw zgłoszonych na zebraniach sołeckich w Koźmicach i Karczowicach. 
Odnośnie przepustu w Karczowicach to wyasygnujemy na to środki a Agrol zamontuje. 
Odnośnie włączania lamp o godz. 430 co zostało zgłoszone. 
Odnośnie uściślenia sprawy światła w świetlicy w Tomicach zaproponował spotkanie 
robocze w Urzędzie Gminy. 
Radny Sulima - przypomniał sprawę o której już wcześniej sygnalizował o oznaczeniach 
informacyjnych kierunku jazdy na skrzyżowaniach w Ciepłowodach.  
P. Wójt - poinformował, że o tym zapomniał, natomiast ograniczenia prędkości zostały już 
postawione. 
P. Wójt- odnośnie sprawy materiału z kopalni w Targowicy , to jest rzecz do załatwienia. 
Chciałby aby doszło do spotkania, może wówczas inne rzeczy zaproponujemy do zrobienia, 
może sponsoring. 
Przew. Rady -odnośnie pkt 5 
Na wspólnym posiedzeniu komisji zapadła decyzja, że nie obniżamy stawki GUS . Na 
dzisiejszej sesji w związku z podniesieniem tej stawki maks. Przez P. Wójta, nie było 
wniosku o obniżenie stawki   i dlatego tak postąpił. 



P. Skarbnik - zacytowała przepis, mówiące o pozwoleniu dla Rady Gminy o obniżeniu 
stawki. Jeżeli Rada Gminy nie obniża stawki podatku rolnego tylko przyjmuje stawkę 
ogłoszoną przez Prezesa GUS to nie podejmuje uchwały., jest ona zbędna. 
Radny Strama- jest to rzecz formalna, dostali program obrad w którym jest projekt uchwały 
i powinniśmy go realizować. Chodzi o spełnienie wymogów statutowych i w takim zakresie 
powinno to być głosowane jak jest programem przyjęte. 
Radny Sulima- w projekcie uchwały zgodnie z interpretacją 
Przew. Rady była 
zaproponowana stawka GUS,.w programie sesji jest propozycja P. Wójta i formalnie ten pkt 
powinien być przegłosowany, Inne kworum było na komisji a inne jest na sesji. 
P. Wójt- podkreślił, że gdyby nie było autopoprawki zgłoszonej na posiedzeniu komisji, 
która została przyjęta to należałoby przegłosować ten projekt uchwały ale skoro przyjęto 
stawkę maksymalną to nie ma uchwały. 

Przerwa 
Przew. Rady - przyznał, że popełnił błąd, że nie usunął pkt 5 z programu sesji. Przypomniał, 
że wspólne posiedzenie komisji zaopiniowało, żeby nie obniżać stawki czyli utrzymać stawkę 
GUS. 
Poddał pod głosowanie wniosek kto jest za nie obniżaniem stawki GUS, reasumując 
utrzymaniem stawki GUS. Wniosek został przyjęty przy 8 głosach za, 3 głosach przeciw 

Posiedzenie opuściła radna Markowska - 10 obecnych 
Przew. Rady- poprosił radnych o nie praktykowanie sytuacji mających miejsce, zwalniania się 
na początku sesji. 
Poinformował, że po uzgodnieniach z członkami Komisji Rewizyjnej na szkolenie pojedzie 
cały skład Komisji Rewizyjnej. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący rady zamknął XXII sesję rady 
Gminy. 

 

 

 


